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Eugen Tomac: Am ratat în acest an intrarea în Schengen, iar anul viitor nu exista

aproape nicio sansa

România a ratat din nou intrarea în Schengen, iar anul viitor nu exista  aproape nicio sansa, deoarece

prioritatea pentru statele membre sunt  alegerile europarlamentare si apoi alegerea unei noi Comisii

Europene,  afirma luni, într-o postare pe Facebook, eurodeputatul Eugen Tomac, care acuza o serie de

greseli ale statului român si ale reprezentantilor sai de vârf. 

Eurodeputatul din grupul Partidului Popular European din Parlamentul  European (PE) reaminteste ca pe ordinea

de zi provizorie de pe 17  noiembrie a Consiliului Justitie si Afaceri Interne (JAI) figura un  posibil vot privind

aderarea României si Bulgariei la Schengen, care  lipseste din documentul final adoptat pe 1 decembrie.

În ordinea de zi adoptata pe 1 decembrie figureaza la activitati  nelegislative punctul "Decizie a Consiliului privind

aplicarea deplina a  prevederilor acquis-ului Schengen în România si Bulgaria" cu mentiunea  "state of play",

respectiv discutarea stadiului în care se afla dosarul.

"Dupa votul umilitor dat anul trecut pe 8 decembrie, toti decidentii -  Presedinte, liderii PSD si PNL, conducatorii

de atunci si de azi ai  guvernului - au sustinut cu tarie ca România va intra sigur în Schengen  în 2023. Iata ca se

încheie anul cu ultimul Consiliu JAI si observam ca  România, cu cei 20 de milioane de cetateni români, este înca

în afara  frontierelor UE", afirma Tomac în postarea sa.

Eurodeputatul sustine ca statul român a facut cel putin trei  greseli în 2023, evitând sa întreprinda actiuni

care ar fi putut netezi  drumul catre aderarea la Schengen a României.

În primul rând, sustine Tomac, "Guvernul României trebuia sa dea în  judecata Consiliul Uniunii Europene la

Curtea de Justitie a Uniunii  Europene". Eurodeputatul din grupul PPE este initiatorul unei actiuni în  nume propriu

la CJUE împotriva Consiliului UE dupa decizia Consiliului  JAI de anul trecut.

Apoi, afirma el, România si Bulgaria trebuiau sa aiba o abordare comuna în negocierile cu toate statele.

"Am mers pe strategii diferite în conditiile în care votul se da la  pachet pentru ambele state. De aceea, votul

Olandei împotriva Bulgariei  este automat si împotriva noastra. Ministrii de interne din ambele state  trebuiau sa

aiba o strategie comuna si sa actioneze unitar. Lipsa de  coordonare în cele mai mici detalii i-a permis lui

Nehammer (cancelarul  Austriei, Karl Nehammer) sa fie si mai radical în pozitia absurda  împotriva României",

considera Tomac.

În al treilea rând, el îl acuza pe presedintele Klaus Iohannis ca a fost "complet absent".

"Şeful statului avea cel mai eficient instrument cu care putea schimba  evolutia acestui dosar de interes major

pentru România. Este membru în  Consiliul European, acolo unde trebuia sa impuna pe ordinea de zi acest 

subiect. Extinderea spatiului Schengen nu mai este demult un subiect  bilateral, ci o problema europeana", a mai

afirmat el.

El sustine ca "presedintele (Traian) Basescu a reusit în 2012 sa obtina o  decizie a Consiliului European, iar

România a avut un calendar de  intrare în etape în spatiul Schengen în cursul anului 2012", dar acesta a  fost anulat

"din cauza loviturii de stat data de PSD si PNL".

"Din pacate, am ratat din nou în acest an intrarea în Schengen, iar anul  viitor nu exista aproape nicio sansa,
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deoarece prioritatea pentru  statele membre sunt alegerile europarlamentare si apoi alegerea unei noi  Comisii

Europene. Cel mai probabil, contextul favorabil pentru a obtine  o decizie politica unanima se va putea realiza în

2025, pe timpul  presedintiei poloneze a Uniunii Europene", a mai afirmat eurodeputatul.
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